
Inbreng PvdA bij bespreking gemeentebegroting 2016-2019  

op maandag 2 november 2015 in de Stedelijke raadscommissie 
 

Voorzitter, 

  

Begroting 

 

Vorig jaar heeft de Partij van de Arbeid tegen de begroting gestemd. Vanwege het gebrek aan 

ambitie van de begroting om belangrijke terreinen en omdat er keuzes in zitten die niet de 

onze zouden zijn. Onder meer op het gebied van cultuur, werk en zorg. Maar.. Het college is 

toch aan de slag gegaan met een aanvalsplan voor arbeid zoals we hebben bepleit en is 

geluisterd naar ons advies schotten uit de begroting te slechten. Omdat een integrale aanpak 

uiteindelijk het meest verstandig is.  

  

Maar voorzitter, daarmee zijn we er nog niet. We krijgen veel commentaar uit de stad. Over 

het verwaarlozen van de openbare ruimte bijvoorbeeld. Een verwaarloosd uitziende stad 

straalt uit dat er geen aandacht meer aan besteed wordt. En dat mag nooit het signaal zijn.  

  

Als de overheid zich niet meer verantwoordelijk lijkt te voelen, waarom zouden mensen dat 

dan wel doen? De financiële motieven die steeds leidend zijn in de keuzes, hebben meer weg 

van het afschuiven van verantwoordelijkheid dan van ruimte bieden voor talent en motivatie. 

Met afgeschoven verantwoordelijkheid heeft niemand zin aan de slag te gaan. Het lijkt dat de 

gemeente er zich te groot voor voelt. Dat zorgt ervoor dat overheid en inwoners niet meer 

gelijkwaardig aan elkaar zijn, omdat het steeds thema's betreft die mensen belangrijk vinden 

en waar mensen in het dagelijks leven steeds mee worden geconfronteerd. Over bijvoorbeeld 

zorg, over werk en over de openbare ruimte. Het geeft het signaal af dat de gemeente zich 

ergens te goed voor voelt en straalt onverschilligheid af. 

  

De koppeling van die beeldvorming van onverschilligheid met de machteloosheid die dit 

college momenteel tentoonspreidt, en je hebt een overheid waarvan mensen zich afvragen 

waarom ze eigenlijk nog belasting betalen? Die vraag hoor ik steeds vaker: als ze niets doen 

en niets kunnen, waarom betaal ik er dan nog voor? De vraag wordt steeds meer legitiem als 

de huidige koers verder wordt doorgezet. 

  

Die machteloosheid moeten we doorbreken. Te beginnen door ambitie uit te stralen. Door 

keuzes te maken, er vol voor te gaan en de lat hoog te leggen. En zelfs op thema's waarvan het 

college zegt dat ze zich willen focussen, gebeurt dat niet. In plaats van een terugtrekkende 

beweging zou je als gemeente het voortouw moeten nemen en de burger uitdagen. Dat werkt 

beter dan dingen er zomaar neer te gooien. Over het thema werkgelegenheid heb ik het al 

vaak in deze raad gehad. Maar neem duurzaamheid. Hoe serieus nemen we dat nou? Het 

college streeft naar 92 procent duurzaam inkopen in 2016. Dat moet en dat kan gewoon 

honderd procent zijn. Als we een duurzame gemeente willen zijn, dan doen we op dit vlak 

geen concessies. Duurzaam inkopen is de norm, niet 92 procent duurzaam inkopen. 

  

In onze indicatoren hebben we een rapportcijfer voor de mate waarin de kiezer invloed heeft 

op wat er in de stad gebeurt. In 2014 scoorden we daarop een 5,2. Een onvoldoende op 

misschien wel het meest essentiële van de democratie; meebeslissen en meebepalen. De 

ambitie van het college is dat we streven naar een 5,5 in 2019, 0,1 lager dan het landelijk 

gemiddelde. Ik wil graag weten welke Enschedeër een 5,5 een goed cijfer vindt voor de 

invloed van de kiezer. De Partij van de Arbeid heeft er geen één kunnen vinden.  



  

Integratieoffensief 

 

Voorzitter, dan wil ik het nog graag even hebben over de vluchtelingenproblematiek. In de 

begroting heeft deze maar heel weinig aandacht gekregen.  

  

Het vraagstuk vluchtelingen is geen vraagstuk dat gaat over tijdelijke huisvesting in een 

asielzoekerscentrum of noodopvang alleen. Het is breder en complexer, omdat we ook weten 

dat we niet alleen tijdelijke huisvesting bieden. Maar dat dat onze nieuwe inwoners voor een 

deel van hen permanent een plekje in onze samenleving krijgt. Sterker nog, als we er voor 

zorgen dat het vermogen van onze stad om nieuwe mensen op te nemen zo groot is, dan 

hebben we hulpmechanismen en noodoplossingen ze min mogelijk nodig. 

  

We vragen gastvrijheid van veel mensen in de stad, maar weten ook dat we dat vragen aan 

mensen zonder werk, met een laag inkomen en voor wie het vinden van een passende woning 

gepaard gaat met veel pijn en moeite.. Ze worden gevraagd de zorg voor anderen op zich te 

nemen terwijl hun eigen veiligheid en geborgenheid in het geding is. Het zorgt voor nog meer 

onrust in de stad, in de wijken en in de dorpen. In sommige wijken stapelen de problemen 

zich op, veel van de problemen komen op hun bordje terecht. Voorzitter, dat draagt niet bij 

aan solidariteit. De polarisatie die nu ontstaat gaan we niet te lijf door problemen op te lossen 

op de klassieke manier, maar veel integraler. 

  

Voorzitter, de Partij van de Arbeid wil graag een Integratieoffensief. Gericht op alle nieuwe 

Enschedeërs zo snel mogelijk écht onderdeel te laten worden van onze samenleving. En dat 

begint niet met de opening van een azc ergens volgend jaar, maar nu al. Zeker als we ook nog 

noodopvang gaan bieden in onze stad. 

  

Een offensief is nodig, omdat we er echt werk van moeten maken en het niet op z'n beloop 

kunnen laten. De lessen die we hebben geleerd uit al die ervaringen door de decennia heen 

maakt dat we oog en aandacht hebben voor de cruciale onderdelen van integratie.  

  

Onze nieuwe inwoners hebben ontegenzeggelijk kwaliteiten en talenten en voegen 

meerwaarde toe aan de stad. De culturele diversiteit die zij meebrengen leidt tot nieuwe 

mogelijkheden. Hen de ruimte bieden om talenten te ontplooien, vergroot hun perspectief 

voor een bloeiende toekomst, waarbij volwaardig en zelfstandig deelnemen aan de 

samenleving het uitgangspunt is. Ze willen ook graag wat terug doen voor het welkom dat ze 

hier krijgen, maar tegelijkertijd is de dagelijkse praktijk dat mensen van verveling niet meer 

weten wat ze moeten doen in een azc. 

  

Drempels die er zijn om deel te nemen op school, op de werkvloer en in maatschappelijke 

deelname in de stad, moeten we vanaf het allereerste moment slechten. Omdat een goede start 

betekent dat we mensen vanaf het allereerste moment op te nemen, om ook hen dezelfde 

veiligheid en geborgenheid te bieden die we allemaal zelf ook graag willen. Ze moeten 

dezelfde kansen hebben zich te ontplooien door werk studie, sport en cultuur omdat we ook 

voor onszelf de lat daarin hoog leggen. Die lat, die geldt voor iedereen. 

  

Een integrale aanpak samen met de stad is nodig om te zorgen dat we Enschede als een 

welkome stad voor onze nieuwe stadsgenoten kunnen waarmaken. Daar is financieel 

draagvlak voor nodig, niet alleen bij onszelf, maar ook bij het Rijk. Samen met anderen 



trekken we dan ook graag op ons daarvoor sterk te maken, omdat betrokkenheid vanuit Den 

Haag de nationale verantwoordelijkheid voor de vraagstukken aanspreekt.  

  

Voorzitter, we trekken graag met anderen op in de vorm van een motie waarin we deze 

insteek concretiseren, die we bij behandeling van de begroting in de raad volgende week dan 

indienen. We staan open om ook van anderen te horen hoe zij dit een goede plek willen 

geven. 

  

---- 

 

Moties/amendementen 

 

Voorzitter, u hebt net al twee thema's gehoord waarover de PvdA voornemens is een motie of 

amendement in te dienen. De Partij van de Arbeid zal volgende week een amendement 

indienen om de norm voor Duurzaam Inkopen op 99 procent te leggen, oplopend tot 100 

procent in 2019.  

  

Daarnaast wil de PvdA een amendement indienen waarmee we de ambitie voor het oordeel 

van kiezers over hun invloed op hun stad verhogen naar een ruim voldoende. Een 7, waarbij 

het college wordt opgeroepen te komen met een actieplan, waarbij de raad nauw betrokken 

wordt. 

  

Ook sprak ik zojuist al even over ons voorgestelde Integratieoffensief. We zijn voornemend 

met een motie te komen maar gaan graag komende week met partijen in gesprek over hoe dat 

vorm te geven. 

  

Dan even naar aanleiding van de motiemarkt, waar we gelukkig veel partijen aanwezig zagen: 

 

- We komen graag met een motie Impuls voor de Klokkenplas. Het is doodzonde als de 

herinrichting niet leidt tot een vergroot bereik terwijl de potentie niet ter discussie staat. 

  

- We dienen een motie in over de Buurtkamer in Pathmos. Voor de wijkmarkt Pathmos zijn 

we in conclaaf hoe we deze wens goed in een motie kunnen vatten. 

  

- We vinden het verzoek van TV Enschede FM sympathiek en onderschrijven de 

meerwaarde van de lokale omroep voor de samenleving, waarbij een bijdrage leveren aan 

de communicatie over de gemeente een belangrijk onderdeel vormt. Echter, niet met TV 

Enschede FM als spreekbuis van de gemeente. We doen graag mee in een gezamenlijke 

motie. 

 


